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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον κ. Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

 
Θέμα: «Τεράστια προβλήματα ανακύπτουν από το ιδιοκτησιακό καθεστώς των 

γεωτρήσεων» 

 

Τα εγγειοβελτιωτικά έργα, και συγκεκριμένα οι γεωτρήσεις, κατασκευάστηκαν από κρατικούς 
φορείς και ανήκουν ιδιοκτησιακά στο κράτος. Η πλειονότητα αυτών κατασκευάστηκαν εντός 
των ορίων αγροτεμαχίων που ανήκουν σε ιδιώτες, χωρίς να έχει υπάρξει μέριμνα για 
απαλλοτρίωση της έκτασης την οποία καταλαμβάνουν. Ως αποτέλεσμα της υπάρχουσας 
κατάστασης προκύπτει μια σειρά από προβλήματα για όλους τους εμπλεκόμενους, ιδιοκτήτες, 
αγοραστές, επαγγελματίες μηχανικούς, συμβολαιογράφους, κτλ., όπως βέβαια και για το 
ελληνικό δημόσιο.  

Αναλυτικότερα, σε περίπτωση που οι ιδιοκτήτες των αγροτεμαχίων επιθυμούν να πουλήσουν 
την έκτασή τους, δεν μπορούν να προχωρήσουν στην ολοκλήρωση των απαιτούμενων 
διαδικασιών αγοραπωλησίας. Επίσης, καθώς η γεώτρηση εμφανίζεται ως αυθαίρετο κτίσμα 
εντός του αγροτεμαχίου, ο ιδιοκτήτης δεν μπορεί να προχωρήσει στην έκδοση οικοδομικής 
άδειας. Υπάρχουν ακόμη και περιπτώσεις, όπου οι ιδιοκτήτες προχωρούν στην νομιμοποίηση 
των γεωτρήσεων, οι οποίες φαίνονται ως αυθαίρετες κατασκευές στο αγροτεμάχιό τους, με 
αποτέλεσμα να γίνονται κύριοι του εγγειοβελτιωτικού έργου. Επιπλέον, πρόβλημα 
δημιουργείται και σε περιπτώσεις ανόρυξης νέας γεώτρησης προς αντικατάσταση της 
υφιστάμενης, καθώς δεν μπορεί να εκδοθεί Άδεια Χρήσης Νερού και πιθανά να ανακύψει 
πρόβλημα και στην ανανέωση των συγκεκριμένων αδειών οι οποίες λήγουν στα τέλη του 
2024. Τέλος, το πρόβλημα οξύνεται σε περιπτώσεις που ο ιδιοκτήτης του αγροτεμαχίου έχει 
αποβιώσει. 

Λαμβάνοντας υπόψη τα παραπάνω, γίνεται αντιληπτό ότι είναι απαραίτητη η άμεση εξεύρεση 
λύσης για τα προβλήματα που ανακύπτουν από το υπάρχον καθεστώς ιδιοκτησίας των 
γεωτρήσεων και η ρύθμισή του προς όφελος όλων των εμπλεκόμενων και δη του ελληνικού 
δημοσίου. 

Επειδή οι γεωτρήσεις ως εγγειοβελτιωτικά έργα πρέπει να εντάσσονται σε ξεκάθαρο 
ιδιοκτησιακό καθεστώς, προκειμένου να  προχωρά απρόσκοπτα η διοίκηση, λειτουργία και 
συντήρησή τους για να εξυπηρετούν το σκοπό τους. 

Επειδή το υπάρχον ιδιοκτησιακό καθεστώς δημιουργεί πολλά και πολύπλοκα προβλήματα 
για όλους τους εμπλεκόμενους (ελληνικό δημόσιο, ιδιοκτήτες, αγοραστές, επαγγελματίες 
μηχανικούς, συμβολαιογράφους, κτλ.)  

Ερωτάται ο αρμόδιος κ. Υπουργός:  

1. Σε ποιες άμεσες ενέργειες θα προβεί, ώστε να ρυθμιστεί το ιδιοκτησιακό 
καθεστώς των γεωτρήσεων και να εξευρεθεί λύση στα προβλήματα που 
ανακύπτουν από την υπάρχουσα κατάσταση προς όφελος όλων των 
εμπλεκόμενων; 
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 Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Γκαρά Αναστασία 

 
Αναγνωστοπούλου Σία 

Αραχωβίτης Σταύρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψιανιώτης Εμμανουήλ 

Κασιμάτη Νίνα 

Καφαντάρη Χαρά 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μωραΐτης Θάνος 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παπανάτσιου Αικατερίνη 

Πούλου Παναγιού 

Ραγκούσης Γιάννης 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουριολάκος Παναγιώτης 

Σκούφα Μπέττυ 

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χριστίδου Ραλλία 




